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AUSTRHEIM KOMMUNE

 

Møteprotokoll
Kommunestyret

Møtedato: 11.11.2021
Møtestad: Austrheim samfunnshus
Møtetid: 18:00 - 20:45

Monika Kvamme fungerte som kommunedirektør i dette møtet.
Nina Strømsnes frå Nav Fensfjorden kom for å orientera (klokka 18.00)
Alver barnevern ved Sissel M. Frotjold kom for å orientera (klokka 19.00)

Møtedeltakarar Parti Rolle
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Ann Kristin Leirvåg AP Medlem
Monika Thorpe AP Medlem
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Reidar Øksnes SP
Rikke Heldal Hope H
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077/21: Godkjenning av innkalling og saksliste

Kommunedirektøren sitt framlegg:
Innkalling og sakliste vert godkjent

  
  
11.11.2021 KOMMUNESTYRET

Handsaming i kommunestyret:
Rådmannen sitt framlegg vert samrøystes vedteke

KS - 077/21 - 11.11.2021 -  Vedtak:

Innkalling og sakliste vert godkjent

---------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------

078/21: Godkjenning av møteprotokoll

Kommunedirektøren sitt framlegg:
Møteprotokoll frå forrige møte vert godkjent

  
  
11.11.2021 KOMMUNESTYRET

Ordførar Per Lerøy (Ap) bemerka at Reidar Øksnes hadde skifta parti ein plass i protokollen, frå Sp til 
Ap. Diverre var det bytta tilbake seinare i protokollen, men Øksnes var uansett velkomen til å gjera 
skifte om han ville.

Jan Nordø (Bygdelista) bemerka at det var feil forslagsstillar på eit framlegg nemnt i sist protokoll. 
Dette blir retta. 

Handsaming i kommunestyret:
Rådmannen sitt framlegg vert samrøystes vedteke, med dei rettingar som er nemnde.

KS - 078/21 - 11.11.2021 -  Vedtak:

Møteprotokoll frå forrige møte vert godkjent, med dei rettingar som er nemnde.

---------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------

079/21: Meldingar



Kommunedirektøren sitt framlegg:
Meldingane vert tekne til orientering

  
  
11.11.2021 KOMMUNESTYRET

Austrheim kommune sin representant i representantskapen i NGIR, Hardy Pedersen, orienterte om 
arbeidet som er på gang med å dela innsamling av hushaldsavfall og næringsdelen, der sistnemnde får 
eige AS. Leiinga i NGIR ønskjer å ha innsamlinga av næringsavfall som ein meir kommersiell del, 
med eit AS.

Ordførar Per Lerøy (Ap) viste til at dette ikkje er uvanleg deling, er liknande som revisjonsselskapet 
Vestlandsrevisjon IKS, som har både eit AS og ein IKS-del.

Handsaming i kommunestyret:
Rådmannen sitt framlegg vert samrøystes vedteke

KS - 079/21 - 11.11.2021 -  Vedtak:

Meldingane vert tekne til orientering

---------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------

080/21: Orienteringssak

Kommunedirektøren sitt framlegg:

  
11.11.2021 KOMMUNESTYRET

Oddvin Neset (helse- og omsorgsleiar i Masfjorden kommune) og Nina Strømsnes (leiar Nav 
Fensfjorden) orienterte om samarbeidet mellom kommunane som er med i Nav Fensfjorden. Dette er 
elles det einaste interkommunale Nav-samarbeidet i Vestland.

· Strømsnes kom med eit tips til kommunestyret: Be om at Aina Steinsland kjem for å orientera 
om arbeidet med "Ungdomslos", som skal få fleire ungdommar inn i arbeid eller utdanning.

· Bedrifter kan registrera sine behov for arbeidskraft på arbeidsplassen.no. 
· Oversikt over etterspørsel for yrkesgrupper kjem saman med ettersendinga av presentasjonen.
· Oppdatert versjon av presentasjonen ligg ved møteboka.

Sissel Mary Frotjold (tenesteleiar for Alver barnevern), orienterte om barnevernssamarbeidet. 
Presentasjonen (Tilstandsrapport Alver barnevern) var sendt ut som melding i forkant av møtet, og 
oppdatert versjon ligg ved møteboka.

· Alver barnevern har hatt ansvar for også Austrheim barnevern sidan 1. juni 2020. Fedje er også 
med i dette samarbeidet.

· Høge krav til utdanning/kompetanse for dei som jobbar i barnevernet, skal ha masterutdanning, 
eller minst fire års erfaring og tilleggsutdanning.

· Monika Thorpe (Ap) spurte om barnets perspektiv i nytt lovverk, Frotjold svara at ein skal 



høyra barnet, har i dag samtalar med barn og dette vert dokumentet. Har også samtalar med 
barn der foreldra ikkje vert orienterte om desse samtalane. Det har skjedd ei endring frå 
tidlegare, der ein jobba mest mot foreldra. 

· Meir førebygging, i alle tenester.
· Jobbar med å kunna gje rettleiing i familien utan at ein formelt må oppretta ei barnevernssak 

først.
· Kostnaden med ordinære fosterheimar skal heretter dekkast fullt ut av kommunane.
· Ser på oppretting av eigne tenester, heller enn å leiga frå Bufetat eller andre.
· Status for tidlegare tilsyn med Austrheim/Fedje er at desse lukka no, og har heller ingen 

fristbrot per no.
· Jobbar etter strategien "Tidleg inn", komma tidleg inn med rettleiing og tiltak for å unngå 

større tiltak seinare. 
Handsaming i kommunestyret:
Samrøystes for å ta orienteringane til vitande.

KS - 080/21 - 11.11.2021 -  Vedtak:

Orienteringane vart teke til vitande.

---------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------

081/21: Felles satsingar for helse- og omsorgssektoren i NH 2021-2031

Kommunedirektøren sitt framlegg:
Formannskapet rår kommunestyret til å gjera slikt vedtak: 

Austrheim kommune sluttar seg til innhald og føringar i «Felles satsingar for helse- og 
omsorgssektoren i Nordhordland 2021-2031», og forpliktar seg til å ta del i felles dialog og prosess 
om dei tema som planen omhandlar.

Austrheim kommune sluttar seg til at Kommunalsjefgruppa for helse og omsorg i Nordhordland får i 
oppdrag å koordinera og organisera oppfølging av prioriterte område i planen.

Austrheim kommune sluttar seg til at det vert utarbeidd handlingsplan for konkretisering av tiltak 
knytt til dei prioriterte områda, og at Rådmannsutvalet får mandat til å godkjenna tiltak i 
handlingsplan.

Austrheim kommune legg til grunn at konkrete tiltak som forpliktar må forankrast i kommunen, og 
kommunen kan reservera seg mot å gå inn i konkret samarbeid sjølv om ein har slutta seg til planen.

  
  
21.10.2021 FORMANNSKAPET

Monika Kvamme orientere om plan. Den har vore oppe både rådmannsgruppa og regionrådet.  
Styringsdokument for kommunalsjefane i Nordhordland. Vi har mange like utfordringar og er bedre 
om vi gjer ting saman/likt.  
Handsaming i formannskapet:
Framlegg til vedtak vart samrøystes vedteke

FS - 102/21 - 21.10.2021 -  Vedtak:



Formannskapet rår kommunestyret til å gjera slikt vedtak: 

Austrheim kommune sluttar seg til innhald og føringar i «Felles satsingar for helse- og 
omsorgssektoren i Nordhordland 2021-2031», og forpliktar seg til å ta del i felles dialog og prosess 
om dei tema som planen omhandlar.

Austrheim kommune sluttar seg til at Kommunalsjefgruppa for helse og omsorg i Nordhordland får i 
oppdrag å koordinera og organisera oppfølging av prioriterte område i planen.

Austrheim kommune sluttar seg til at det vert utarbeidd handlingsplan for konkretisering av tiltak 
knytt til dei prioriterte områda, og at Rådmannsutvalet får mandat til å godkjenna tiltak i 
handlingsplan.

Austrheim kommune legg til grunn at konkrete tiltak som forpliktar må forankrast i kommunen, og 
kommunen kan reservera seg mot å gå inn i konkret samarbeid sjølv om ein har slutta seg til planen.

11.11.2021 KOMMUNESTYRET

Kommunalsjef helse og omsorg, Monika Kvamme, orienterte om arbeidet som er gjort.

Handsaming i kommunestyret:
Formannskapet si tilråding til vedtak vart samrøystes vedteke.

KS - 081/21 - 11.11.2021 -  Vedtak:

Austrheim kommune sluttar seg til innhald og føringar i «Felles satsingar for helse- og 
omsorgssektoren i Nordhordland 2021-2031», og forpliktar seg til å ta del i felles dialog og prosess 
om dei tema som planen omhandlar.

Austrheim kommune sluttar seg til at Kommunalsjefgruppa for helse og omsorg i Nordhordland får i 
oppdrag å koordinera og organisera oppfølging av prioriterte område i planen.

Austrheim kommune sluttar seg til at det vert utarbeidd handlingsplan for konkretisering av tiltak 
knytt til dei prioriterte områda, og at Rådmannsutvalet får mandat til å godkjenna tiltak i 
handlingsplan.

Austrheim kommune legg til grunn at konkrete tiltak som forpliktar må forankrast i kommunen, og 
kommunen kan reservera seg mot å gå inn i konkret samarbeid sjølv om ein har slutta seg til planen.

---------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------

082/21: Klimamål for Austrheim kommune i arbeidet med Kommunedelplan for klima og 
energi i Austrheim kommune

Kommunedirektøren sitt framlegg:
Kommunestyret har som klimamål at Austrheim kommune i 2030 skal vera utleppsfri, i år 2050 ein 
1,5- graderskommune. Austrheim kommune skal vera ambisiøs i si satsing framover på alternative 
energikjelder som fjordvarme, varmepumper og solenergi. Det gjeld og satsing på gang- og 
sykkelvegar og tiltak innafor friluftsliv, idrett og kultur som fremjar folkehelsa og minkar 
klimautsleppa i kommunen.

  
  



I arealpolitikken skal kommunen gjennom bevaring av kystlynghei og kystmyr tilstreba 
karbonnøytralitet. I klimatilpassinga skal førebygging av utmarksbrann ha høg prioritet.

  
  
11.11.2021 KOMMUNESTYRET

Klimamål for Austrheim kommune foreslått av: Jan Nordø

I arealpolitikken skal kommunen gjennom bevaring av kystlynghei og kystmyr tilstreba 
karbonnøytralitet. I klimatilpassinga skal førebygging av utmarksbrann ha høg prioritet.

Sakshandsamar Asbjørn Nagell Toft orienterte om arbeidet med klimaplanen.
· Må vera ambisiøse i målsettingane
· Få meir transport over på gange/sykkel, og mindre bruk av fossile drivstoff
· Satsa på solceller, geovarme
· Gjort mykje, men kan gjera meir saman med Enova og andre instansar
· Må gjera noko om ein skal ha kontroll på utviklinga av klimaet i Norge og verda. Dess lengre 

me ein ventar, dess meir drastiske tiltak må ein gjera.
Jan Nordø (Bygdelista) sa at utfordringa med dei pågåande forhandlingane i Glasgow er at tiltaka 
ikkje er drastiske nok, sett opp mot dei prognosane som er laga for utviklinga av klimaet. Det trengs 
kraftfulle tiltak, også i Austrheim. Kommunen er heldige som slepp å ta omsyn til Mongstad, dette 
anlegget ligg stort sett i Alver. Austrheim har tre store karbonlager som me må ta vare på, det er 
kystmyr, kystlynghei og skog, særleg dei to første.
Nordø la fram sitt eige tilleggsframlegg:
"I arealpolitikken skal kommunen gjennom bevaring av kystlynghei og kystmyr tilstreba 
karbonnøytralitet.  I klimatilpassinga skal førebygging av utmarksbrann ha høg prioritet."
Nordø (Bygdelista) sa vidare at ein må ta med utmarksbrann i vedtaket, dette er viktig når det vert 
tørrare og større fare for brann. Om kystlynghei sa Nordø at når desse gror igjen slepper dei ut store 
mengder karbon. Myra er Noregs svar på regnskogen, og vern av desse må tydeleg med i vedtaket. 
Sakshandsamar Asbjørn Toft sa at det er greitt å ta dette med. Det er også noko ein kan ta inn seinare, i 
handlingsplanen, det er eit politisk val om ein skal ha det med no. Toft sa vidare at klimatilpassing vert 
ein del av klimaplanen, som det å ta ned sitkagran som veks på myrane og frigjer store mengder CO2.
Etter dette var det pause i møtet for gruppemøte, etter ønske frå ordførar Per Lerøy (Ap).
Morten Sognnes (H) sa at Høgre og Ap vil gå for det opphavlege framlegget til vedtak, slik det ligg i 
saksutgreiinga. Sognnes sa vidare at å ta det med tillegget frå Nordø kan skapa hindringar for bønder 
som vil dyrka mark og gjera noko ut av jorda si.
Jan Nordø (Bygdelista) svara at når det er teke med uttrykket "tilstreba", så betyr det at ein ønskjer å 
ha ein arealpolitikk som beskyttar kystlynghei og kystmyr. I dag er det uansett forbode å dyrka myr, 
men den er ikkje beskytta mot andre tiltak. Formuleringa i vedtaket kan bety at det stoppar andre 
prosjekt på grunn av at desse inneber dyrking av myr.
Nordø viste til at det er lagra 250.000 tonn CO 2 i eitt mål kystmyr, dette er tal henta frå Sabina. 
Nordø sa vidare at framlegget om bevaring ikkje betyr 100 prosent forbod mot tiltak, sidan det står 
"tilstreba". Nordø opprettheld framlegget til vedtak.
Handsaming i kommunestyret:
Samrøystes for rådmannens framlegg til vedtak.
Tilleggsframlegget frå Nordø/Bygdelista fekk støtte av SP (2, ein ikkje møtt i denne gruppa), KrF (3) 
og Bygdelista (1), og fall.

KS - 082/21 - 11.11.2021 -  Vedtak:

Kommunestyret har som klimamål at Austrheim kommune i 2030 skal vera utleppsfri, i år 2050 ein 
1,5- graderskommune. Austrheim kommune skal vera ambisiøs i si satsing framover på alternative 



energikjelder som fjordvarme, varmepumper og solenergi. Det gjeld og satsing på gang- og 
sykkelvegar og tiltak innafor friluftsliv, idrett og kultur som fremjar folkehelsa og minkar 
klimautsleppa i kommunen.

---------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------

083/21: Mandat og retningslinjer for val av ungdomsrådet

Kommunedirektøren sitt framlegg:
1. Kommunestyret vedtek retningslinjene for Austrheim ungdomsråd slik dei ligg føre. 
2. Følgjande representantar vert vald til Austrheim ungdomsråd:

Frå Årås skule:
8.klasse:          Solfrid Gjerde Skoge           (representant)
                    Julie Johansen Isene           (vara)
9.klasse:          Simen Fonnes                     (representant)
                    Sofie Risnes                    (vara)
10.klasse:          Aura Øksnes Nordgard           (representant)
                    Frida Hjertås                     (vara)

Frå Kaland skule:
10.klasse:          Annicka Sletten           (representant) 

Frå Austrheim vidaregåande skule:
Evelyn Risnes Bjørnbekk                     (representant)
Emil Ånneland                                         (representant)
Niklas Risnes                                         (vara)
Sunniva Vallestad Årås                               (vara)

          
Funksjonstid er 2 år om ikkje anna er oppgitt. Ungdomsrådet konstituerer seg sjølv med leiar 
og nestleiar.

  
  
21.10.2021 FORMANNSKAPET

Kommunedirektør Bjørnar Fjellhaug orienterte om at etter endringar i kommunelova og etter at vi har 
endra skulestrukturen måtte ein endre retningslinjene for ungdomsrådet. Ein ønskjer engasjert ungdom 
i rådet, dei treng ikkje vere heimebuande i kommunen og det er teke omsyn til den gamle skulekrinsen 
med ungdom frå Åsheimkrinsen.
Handsaming i formannskapet:
Kommunedirektøren sitt framlegg til vedtak vart samrøytes vedteke

FS - 108/21 - 21.10.2021 -  Vedtak:

1. Kommunestyret vedtek retningslinjene for Austrheim ungdomsråd slik dei ligg føre. 
2. Følgjande representantar vert vald til Austrheim ungdomsråd:

Frå Årås skule:
8.klasse:          Solfrid Gjerde Skoge           (representant)
                         Julie Johansen Isene           (vara)
9.klasse:          Simen Fonnes                      (representant)
                         Sofie Risnes                    (vara)
10.klasse:       Aurora Øksnes Nordgard   (representant)



                         Frida Hjertås                        (vara)
Frå Kaland skule:

10.klasse:          Annicka Sletten           (representant) 

Frå Austrheim vidaregåande skule:
Evelyn Risnes Bjørnbekk                     (representant)
Emil Ånneland                                       (representant)
Niklas Risnes                                          (vara)
Sunniva Vallestad Årås                         (vara)

          
Funksjonstid er 2 år om ikkje anna er oppgitt. Ungdomsrådet konstituerer seg sjølv med leiar og 
nestleiar.

11.11.2021 KOMMUNESTYRET

Fungerande kommunedirektør Monika Kvamme orienterte om saka. 
Handsaming i kommunestyret:
Formannskapet si tilråding til vedtak vart samrøystes vedteke.

KS - 083/21 - 11.11.2021 -  Vedtak:

1. Kommunestyret vedtek retningslinjene for Austrheim ungdomsråd slik dei ligg føre. 
2. Følgjande representantar vert vald til Austrheim ungdomsråd:

Frå Årås skule:
8.klasse:          Solfrid Gjerde Skoge           (representant)
                    Julie Johansen Isene           (vara)
9.klasse:          Simen Fonnes                     (representant)
                    Sofie Risnes                    (vara)
10.klasse:          Aura Øksnes Nordgard           (representant)
                    Frida Hjertås                     (vara)

Frå Kaland skule:
10.klasse:          Annicka Sletten           (representant) 

Frå Austrheim vidaregåande skule:
Evelyn Risnes Bjørnbekk                     (representant)
Emil Ånneland                                         (representant)
Niklas Risnes                                         (vara)
Sunniva Vallestad Årås                               (vara)

          
Funksjonstid er 2 år om ikkje anna er oppgitt. Ungdomsrådet konstituerer seg sjølv med leiar og 
nestleiar.

---------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------

084/21: Utviding av ramme for startlån

Kommunedirektøren sitt framlegg:
Austrheim kommune søker Husbanken om ei ekstra tildeling på 10 millionar kroner, for å kunna 
tilby som startlån. 

  



  
21.10.2021 FORMANNSKAPET

Kommunedirektør Bjørnar Fjellhaug orienterte om at administrasjon og ordførar har hatt møte med 
Husbanken og at dei oppfordra kommunen om å søkje om ei ekstra tildeling. Ordførar Per Lerøy la til 
at Husbanken ønskjer at kommunane bidreg til at folk kan nytte ordninga med startlån. 
Handsaming i formannskapet:
Framlegg til vedtak vart samrøystes vedteke

FS - 103/21 - 21.10.2021 -  Vedtak:

Austrheim kommune søker Husbanken om ei ekstra tildeling på 10 millionar kroner, for å kunna tilby 
som startlån. 

11.11.2021 KOMMUNESTYRET

Sakshandsamar Ketil Tjore orienterte om saka. 

Handsaming i kommunestyret:
Formannskapet si tilråding til vedtak vart samrøystes vedteke.

KS - 084/21 - 11.11.2021 -  Vedtak:

Austrheim kommune søker Husbanken om ei ekstra tildeling på 10 millionar kroner, for å kunna tilby 
som startlån. 

---------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------

085/21: Fullmakt til ordførar ved handtering av covid-19 pandemien

Kommunedirektøren sitt framlegg:
Kommunestyret gjev ordførar fullmakt til å gjere vedtak i saker knytt til handtering av covid-19 
pandemien. Slike tiltak kan mellom anna vere utarbeiding av lokal forskrift.

  
  

Kommunestyret gjev formannskapet fullmakt til å gjere vedtak i saker knytt til handtering av covid-
19 pandemien. Slike tiltak kan mellom anna vere utarbeiding av lokal forskrift.

  
  
11.11.2021 KOMMUNESTYRET

Endringsframlegg foreslått av: Per Lerøy

Kommunestyret gjev formannskapet fullmakt til å gjere vedtak i saker knytt til handtering av covid-19 
pandemien. Slike tiltak kan mellom anna vere utarbeiding av lokal forskrift.

Stein Kåre Løvslett (KrF) sa seg ugild i denne saka, sidan han også er sakshandsamar. Kommunestyret 
var samd i dette.
Ordførar Per Lerøy orienterte om nytt framlegg til vedtak, der "ordførar" vert bytta med 



"formannskapet".
Handsaming i kommunestyret:
Per Lerøy sitt framleggt til vedtak vart samrøystes vedteke.

KS - 085/21 - 11.11.2021 -  Vedtak:

Kommunestyret gjev formannskapet fullmakt til å gjere vedtak i saker knytt til handtering av covid-19 
pandemien. Slike tiltak kan mellom anna vere utarbeiding av lokal forskrift.

---------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------

086/21: Suppleringsval - ny vara for Bygdelista i kommunestyret

Kommunedirektøren sitt framlegg:
Kommunestyret føretek suppleringsval for å fylla den ledige plassen på Bygdelista si varaliste. 
Partiet får etter dette slik representasjon:

1. Marita Terese Bru                              vald representant
2. Jan Erik Espelid                              1. vararepresentant
3. Jan Nordø                                        2. vararepresentant
4. Renee Hansen Semmingsen                     3. vararepresentant
5. Joakim Lerøy Kjenes                              4. vararepresentant

  
  
11.11.2021 KOMMUNESTYRET

Handsaming i kommunestyret:
Kommunedirektøren si tilråding til vedtak vart samrøystes vedteke.

KS - 086/21 - 11.11.2021 -  Vedtak:

Kommunestyret føretek suppleringsval for å fylla den ledige plassen på Bygdelista si varaliste. Partiet 
får etter dette slik representasjon:

1. Marita Terese Bru                              vald representant
2. Jan Erik Espelid                              1. vararepresentant
3. Jan Nordø                                        2. vararepresentant
4. Renee Hansen Semmingsen                     3. vararepresentant
5. Joakim Lerøy Kjenes                              4. vararepresentant

---------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
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